
PROTOKÓŁ nr XXXVIII/17

ze wspólnego posiedzenia

wszystkich Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno

w dniu 26 czerwca 2017 roku

Wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno odbyło się w dniu 

26 czerwca 2017 roku w sali nr 19 Urzędu Miasta przy ul. Wolności 18. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 12.30.

Zakończenie posiedzenia nastąpiło o godzinie 14.45.

Radni obecni jak na załączonej liście, stanowiącej załącznik numer 1 do niniejszego 

protokołu.

Oprócz radnych w spotkaniu uczestniczyli :

- Leszek Kawski

- Wojciech Bereza

- Dorota Stempska

- Mariola Frankowska

- Maria Polkowska

- Elżbieta Górska

- Anna Borowska

- Marzanna Wiśniewska

- Anna Wróblewska

Ad 1.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia.

Przewodniczący  Rady  Miasta  pan  Radosław  Kędzia  powitał  przybyłych  na 

posiedzenie  radnych  Rady  Miasta  Wąbrzeźno  oraz  Burmistrza  Wąbrzeźna  pana  Leszka 

Kawskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Wąbrzeźna  pana  Wojciecha  Berezę,  Radcę  Prawnego 

Urzędu  Miasta  panią  Elżbietę  Górską,  Zastępcę  dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej  panią  Annę Wróblewską,  pracowników Urzędu Miasta,  a  także  przybyłych na 

posiedzenie gości.
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Ad 2.

Przewodniczący  Rady Miasta  pan  Radosław  Kędzia  na  podstawie  listy  obecności 

stwierdził  quorum wszystkich stałych komisji  Rady Miasta pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych rozstrzygnięć. 

W posiedzeniu nie uczestniczyli  :  radny pan Andrzej Steinert,  którego nieobecność 

została usprawiedliwiona.

Ad 3. 

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia odczytał proponowany porządek 

posiedzenia.

Porządek posiedzenia :

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przedstawienie porządku posiedzenia.
4. Opiniowanie projektów uchwał na XXX sesję Rady Miasta Wąbrzeźno.
5. Sprawy różne, wolne głosy i wnioski.
6. Zamknięcie posiedzenia.

Przedstawiony porządek posiedzenia został przez wszystkie komisje Rady Miasta 

Wąbrzeźno przyjęty.

Ad 4.

Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

porządku posiedzenia :

Opiniowanie projektów uchwał na XXX sesję Rady Miasta Wąbrzeźno.

Pan Radosław Kędzia poinformował, że najbliższa sesja Rady zaplanowana na dzień 

28 czerwca br., będzie tzw. sesją absolutoryjną. W związku z powyższym w porządku sesji 

zawarte zostały punkty związane z procedurą absolutoryjną.
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Projekt  uchwały  Rady Miasta  w sprawie rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania 

finansowego Gminy Miasto Wąbrzeźno wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Miasto Wąbrzeźno za rok 2016.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Wąbrzeźna 

absolutorium z wykonania budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za 2016 rok.

Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia  odczytał  projekt  uchwały  i  poprosił 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.

Pan Leszek Kawski przekazał, że na najbliższej sesji Rady w dniu 28 czerwca br., przy 

pomocy przygotowanej prezentacji  multimedialnej przedstawi dane i  informacje dotyczące 

wykonania budżetu za 2016 r.

Następnie  pan  Leszek  Kawski  odnosząc  się  do  wykonania  budżetu  miasta  za  2016  rok 

oznajmił,  że  było  to  na  przestrzeni  ostatnich  sześciu  lat  najlepszy  rok  pod  względem 

osiągniętych wyników budżetowych. Dodał, że miniony rok charakteryzował się mniejszym 

rozmachem  inwestycyjnym,  jednak  odznaczył  się  dużym  nakładem  prac  związanych  z 

przygotowywaniem  dokumentacji  na  potrzeby  konkursów  związanych  z  pozyskiwaniem 

środków z RPO na zadnie inwestycyjne w roku 2017 i 2018. Należy zaznaczyć, że wynik 

budżetowy roku 2016 znacząco zwiększa zdolności kredytowe Gminy Miasto Wąbrzeźno co 

jest bardzo istotne w kontekście planowanych inwestycji.

Pan  Leszek  Kawski  przekazał,  że  kwestie  związane  z  finansami  Gminy  Miasto 

Wąbrzeźno  przebiegają  w  sposób  bardzo  dynamiczny.  Związane  jest  to  z  konkursami 

ogłaszanymi  przez  Marszałka  Województwa  Kujawsko-Pomorskiego  w  przedmiocie 

pozyskiwania  środków  z  Unii  Europejskiej  na  zadania  planowane  do  realizacji  w  roku 

bieżącym i latach następnych. Zaznaczył, że Województwo Kujawsko-Pomorskie jest bardzo 

opóźnione w dystrybucji środków w ramach nowej perspektywy finansowej. 

Pan Leszek Kawski oznajmił, że rok 2016 był w porównaniu z latami poprzednimi 

zdecydowanie lepszy w przedmiocie dochodów miasta z tytułu podatków. Znaczącą wzrosły 

dochody z tytułu podatku PIT oraz CIT. Zaznaczył, że wpływy z tytułu podatków lokalnych w 

2016  roku  były  większe  niż  w  roku  2015.  Przypomniał,  że  podatki  lokalne  nie  były  w 

ostatnim czasie podnoszone. 

Pan Leszek Kawski poinformował, że w roku 2016 budżet miasta był zmieniany przez 

Radę  Miasta  Wąbrzeźno  kilkanaście  razy  w  drodze  uchwał  oraz  dwadzieścia  razy  przez 

Burmistrza Wąbrzeźna w drodze zarządzeń.

Następnie  pan  Leszek  Kawski  poinformował,  że  w  roku  2016  zanotowano  w  budżecie 

nadwyżkę na poziomie około 4 mln zł. W związku z zanotowaną nadwyżką nie było potrzeby 

zaciągania  kredytu  na  spłatę  zadłużenia  miasta.  Obecnie  rzeczywiste  zadłużenie  miasta 
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kształtuje  się  na  poziomie  19  mln  zł.  Nadwyżka  w budżecie  miasta  oznacza,  że  nie  ma 

potrzeby zaciągania kredytu i tym samym znacząco podwyższa zdolność kredytową Gminy 

Miasto Wąbrzeźno. 

Dochody budżetu miasta w latach 2015-2016

2015 r. 2016 r. 2015/2015 -%
Dochody ogółem 

w tym 43.602.235,65 53.383.201,22 122,43

dochody bieżące 42.170.876,43 50.555.248,42 119,88
dochody majątkowe 1.431.359,22 2.827.952,80 197,57

Wydatki budżetowe w latach 2015-2016

2015 r. 2016 r. 2015/2015 -%
Wydatki ogółem 

w tym 44.329.716,99 49.476.379,80 111,61

wydatki bieżące 37.877.051,41 44.908.538,20 118,56
wydatki majątkowe 6.452.665,58 4.567.841,60 70,79

Źródła dochodów budżetu miasta w latach 2014-2016

2015 2016 2016/2015-%
PIT 8.353.123,00 8.702.027,00 104,17
CIT 1.241.522,57 1.357.628,44 109,35
Dochody własne 14.650.055,46 15.261.278,84 104,17
Dotacje  na  zadania 

zlecone 8.593.117,23 13.003.385,98 151,32
Subwencje 9.523.794,00 9.553.827,00 100,32
Sprzedaż majątku 1.290.359,22 488.382,77 37,85

Wydatki budżetu w latach 2015-2016

2015 2016 2016/2015-%
Inwestycje 6.452.665,58 4.567.841,60 70,79
Gospodarka 

mieszkaniowa 758.262,83 719.586,50 94,90
Administracja

(urząd, rada) 3.990.044,91 3.951.575,69 99,04
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Opieka społeczna i 

ochrona zdrowia 10.247.293,35 17.643.358,54 172,18
Szkoły i przedszkole 15.856.442,21 15.595.734,42 98,26
Obsługa zadłużenia 635.024,65 534.433,74 84,16
Gospodarka 

komunalna 5.360.584,57 4.524.656,27 84,41
WDK i MiPBP 1.264.045,93 1.073.100,00 84,89

Kultura fizyczna i 

sport 280.965,28 261.512,19 93,08

Wydatki budżetu w ostatnich 14 latach

Rok Wynik budżetu
2003 -6.264.045,00
2004 1.137.029,00
2005 -1.410.007,00
2006 -3.499.033,97
2007 -756.110,04
2008 -2.854.461,48
2009 -2.432.996,17
2010 -1.486.047,27
2011 -1.730.074,74
2012 439.432,17
2013 1.798.729,72
2014 -1.085.118,91
2015 -727.481,32
2016 3.906.821,42

Zadłużenie miasta w ostatnich 14 latach

Rok Zadłużenie-w kwotach bezwzględnych
2003 9.966.800,00
2004 8.949.882,28
2005 10.157.368,57
2006 13.509.715,64
2007 14.679.672,75
2008 17.345.266,12
2009 19.532.205,41
2010 20.891.857,90
2011 22.929.457,90
2012 22.017.532,90
2013 19.759.455,00
2014 20.770.000,00
2015 21.416.000,00
2016 19.360.000,00
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Wydatki na oświatę w latach 2009-2016

Rok Wydatki ogółem

Wynagrodzenia i 

pochodne Wydatki rzeczowe
2009 10.660.421,96 9.332.874,46 1.327.547,50
2010 11.202.028,31 9.784.941,21 1.206.102,06
2011 12.563.760,01 10.419.250,96 1.540.153,46
2012 13.901.494,81 10.937.612,31 2.654.757,38
2013 14.146.849,17 11.666.546,84 2.381.360,96
2014 14.597.528,43 11.420.531,36 2.858.939,77
2015 15.856.442,21 11.812.196,97 3.090.590,26
2016 16.214.405,91 11.687.402,89 3.456.173,85

Wydatki na administrację w latach 2009-2016

Rok Wynagrodzenia

Odprawy, jubileusze, 

ekwiwalent za urlop
2009 2.089.286,03 56.840,02
2010 2.280.734,88 28.460,00
2011 2.005.185,76 247.085,55
2012 1.969.102,87 28.373,21
2013 1.943.500,41 44.882,75
2014 1.947.225,30 45.816.04
2015 1.958.295,08 55.660,44
2016 2.069.331,38 46.419,25

Wydatki na pomoc społeczną w latach 2009-2016

Rok MOPS WCPTiIS
2009 8.167.669,29 333.992,10
2010 8.464.136,13 432.396,18
2011 8.701.801,53 292.895,99
2012 9.228.865,84 287.236,99
2013 9.693.061,37 369.035,19
2014 10.042.032,34 436.620,03
2015 9.795.409,31 450.046,08
2016 17.225.102,30 442.337,43

Wydatki bieżące na utrzymanie miasta w latach 2015-2016

2015 2016
Naprawy dróg 122.938,93 129.202,67

Oczyszczanie miasta 334.514,17 350.558,57
Utrzymanie zieleni 381.535,50 452.940,06

Oświetlenie 474.482,96 400.766,65
Gospodarka odpadami 2.124.831,03 2.235.095,86
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Wydatki dla organizacji pozarządowych w latach 2010-2016

Rok Dotacja
2010 189.400,00
2011 201.864.06
2012 218.003,05
2013 216.809,26
2014 245.326,44
2015 237.609,81
2016 260.136,06

Pan Leszek  Kawski  zapewnił,  że  wszystkie  wydatki  z  budżetu  miasta  wynikają  z 

potrzeby i konieczności realizacji zadań oraz bieżącej działalności Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

Zaznaczył, że zarówno Burmistrz Wąbrzeźna oraz Skarbnik Miasta czuwają nad właściwym 

dysponowaniem i wydatkowaniem środków finansowych zgromadzonych w budżecie miasta.

Pan Janusz Śmieszek ( radny Rady Miasta ) przekazał, że należy pochwalić działania 

Burmistrza Wąbrzeźna oraz Skarbnika Miasta dotyczące wykonania budżetu miasta za 2016 

rok. Pochwalić również należy wszystkich pracowników Urzędu Miasta oraz pracowników 

miejskich spółek  i  podległych jednostek  organizacyjnych.  Ponadto  na pochwałę  zasługuje 

fakt,  że  przy  tak  dużej  ilości  zmian  w  budżecie  miasta  w  ciągu  całego  roku  udało  się 

zapanować  nad  finansami  Gminy  Miasto  Wąbrzeźno  z  tak  dobrym  skutkiem  w  postaci 

nadwyżki  budżetowej.  Dodał,  że  na  uwagę  zasługuje  zmniejszenie  zadłużenia  z  tytułu 

pobranych kredytów i pożyczek.

Następnie  pan  Janusz  Śmieszek  oznajmił,  że  członkowie  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki 

pozytywnie oceniają wykonanie przez Burmistrza Wąbrzeźna budżetu za 2016 rok.

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia zapytał czy radni mają dodatkowe 

pytania do przedstawionego projektu uchwały.
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do głosowania w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały.

Komisje Rady Miasta Wąbrzeźno jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Miasto Wąbrzeźno wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno za rok 2016.

Komisje Rady Miasta Wąbrzeźno jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wąbrzeźna absolutorium z wykonania 

budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za 2016 rok.

Projekt uchwały Rady Miasta zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji 

Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wąbrzeźno.
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Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia  odczytał  projekt  uchwały  i  poprosił 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.

Pan Leszek Kawski oznajmił, że Rada Miasta w dniu 27 maja 2015 roku w drodze 

uchwały  przyjęła  Plan  gospodarki  niskoemisyjnej  dla  Gminy Miasto  Wąbrzeźno.  Zmiana 

uchwały podyktowana jest koniecznością uwzględnienia w Planie gospodarki niskoemisyjnej 

dla  Gminy  Miasto  Wąbrzeźno  nowych  zadań  planowanych  do  realizacji  w  ramach 

powyższego  programu  dla  których  poszczególni  interesariusze  planują  wystąpić  o 

dofinansowanie ze środków unijnych. Opracowany Plan gospodarki niskoemisyjnej stanowi 

niezbędny  dokument,  umożliwiający  uzyskanie  dotacji  ze  środków  Unii  Europejskiej  na 

działania inwestycyjne.

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia zapytał czy radni mają dodatkowe 

pytania do przedstawionego projektu uchwały.
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do głosowania w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały.

Komisje Rady Miasta jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla Gminy Miasto Wąbrzeźno.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  w sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i 

trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

przypadającym Gminie Miasto Wąbrzeźno oraz jej jednostkom podległym.

Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia  odczytał  projekt  uchwały  i  poprosił 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.

Pan  Leszek  Kawski  przekazał,  że  w  związku  z  wejściem  w  życie  zmienionych 

przepisów rozporządzenia Komisji UE z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie stosowania art. 

107  i  108  Traktatu  o  funkcjonowaniu  Unii  Europejskiej  do  pomocy  de  mini  mis  oraz 

wymogami ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych zachodzi konieczność 

zaktualizowania  zasad  i  trybu  udzielania  ulg  w  spłacie  należności  o  charakterze 

cywilnoprawnym  przypadającym  Gminie  Miasto  Wąbrzeźno  oraz  jej  jednostkom 

organizacyjnym.  Niniejszy  projekt  wprowadza  szereg  uszczegółowień  i  wymogów,  które 

należy spełnić  aby dłużnik mógł  starać się  o umorzenie lub odroczenie terminu płatności 

należności cywilnoprawnych.

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia zapytał czy radni mają dodatkowe 

pytania do przedstawionego projektu uchwały.
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Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do głosowania w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały.
Komisje Rady Miasta jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadającym Gminie Miasto Wąbrzeźno 

oraz jej jednostkom podległym.

Projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany nazwy ulicy „26 Stycznia” na ulicę „20 

Stycznia” w Wąbrzeźnie.
Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia  odczytał  projekt  uchwały  i 

poinformował, że w związku z wejściem w życie ustawy z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie  

propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i 

urządzeń  użyteczności  publicznej  obowiązujące  nazwy  nie  mogą  upamiętniać  osób, 

organizacji, wydarzeń lub dat symbolizujących komunizm lub inny ustrój totalitarny, ani w 

inny sposób takiego ustroju propagować. Dodał, że proponowana nowa nazwa ulicy tj. „20 

Stycznia” odnosi się do historycznej daty 20 stycznia 1920 roku, kiedy to miasto Wąbrzeźno 

odzyskało niepodległość i ponownie zostało włączone do ziem polskich.
Pan Janusz Śmieszek przekazał, że obserwując inne samorządy na terenie kraju można 

zauważyć iż nie wszyscy podejmują uchwały w przedmiocie zmiany nazw ulic, placów czy 

obiektów w związku z wejściem w życie ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub 

innego ustroju totalitarnego. 
Następnie pan Janusz Śmieszek zapytał czy Rada Miasta musi powyższą uchwałę podjąć ?, 

czy też może nie podejmować uchwały ?.
Pan Leszek Kawski  oznajmił,  że  otrzymano od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

informację, iż jeśli rada gminy w terminie do dnia 1 lipca br., nie podejmie stosownej uchwał 

to  on  w  drodze  tzw.  zarządzenia  zastępczego  zmuszony  będzie  obowiązek  ustawowy 

przeprowadzić. Należy pamiętać, że w drodze zarządzenia zastępczego Wojewoda Kujawsko-

Pomorski będzie mógł nazwać ulicę dowolną nazwą.
Pan Radosław Kędzia  zapytał  czy w związku ze  zmianą  nazwy ulicy mieszkańcy 

zamieszkali przy ul. 26 Stycznia otrzymają jakieś ulgi w związku z koniecznością wymiany 

dokumentów np. prawo jazdy, dowody osobista itp. ?.
Pan Leszek Kawski oznajmił, że w związku z koniecznością zmiany dokumentów nie 

ma żadnych rekompensat. Dodał, że Burmistrz Wąbrzeźna zwróci się z prośbą do Starosty 

Powiatowego aby wprowadził jakieś ulgi w poborze opłat administracyjnych. Zaznaczył, że w 

związku  ze  zmianą  nazwy ulicy  „26  Stycznia”  na  „20  Stycznia”  będzie  wiązało  się  dla 

mieszkańców z pewnymi uciążliwościami. 
Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia zapytał czy radni mają dodatkowe 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do głosowania w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały.
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Komisje Rady Miasta przy dwóch głosach wstrzymujących się od głosowania 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy „26 Stycznia” 

na ulicę „20 Stycznia” w Wąbrzeźnie.

Projekt uchwały Rady Miasta w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji dla 

przedsięwzięć z zakresu usuwania azbestu z terenu Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 

2012-2032”.
Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia  odczytał  projekt  uchwały  i  poprosił 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.

Pan Leszek Kawski przekazał, że działania w zakresie usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest wynikają z konieczności realizacji „Krajowego Programu Oczyszczania 

Kraju z Azbestu na lata 2009-2032”.

Dodał,  że  zmieniły  się  przepisy  dotyczące  wysokości  dotacji  udzielanej  przez 

Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Toruniu  na  zadanie 

polegające na demontażu, unieszkodliwianiu i transporcie azbestu. W związku z powyższym 

zaistniała  potrzeba  zarezerwowania  środków na  powyższy cel  w budżecie  Gminy Miasto 

Wąbrzeźno  oraz  dostosowania  zasad  i  trybu  przyznawania  dotacji.  Dodał,  że  powyższy 

projekt został zaopiniowany przez Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumenta.

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia zapytał czy radni mają dodatkowe 

pytania do przedstawionego projektu uchwały.
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do głosowania w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały.

Komisje Rady Miasta jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji dla przedsięwzięć z zakresu usuwania azbestu 

z terenu Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2012-2032”.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru 

położonego przy ul. 1 Maja.

Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia  odczytał  projekt  uchwały  i  poprosił 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.

Pan Leszek Kawski poinformował, że że obecnie na omawianym obszarze obowiązuje 

plan z 2004 roku według, którego teren jest  przeznaczony pod lokalizację przepompowni 

ścieków.  W związku  z  tym,  że  przepompownia  ścieków została  zlikwidowana  Burmistrz 

Wąbrzeźna wnioskuje o zmianę przeznaczenia terenu na funkcję umożliwiającą lokalizację 
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usług i parkingu. Dodał, że proponowaną zmianę planu uzasadnia atrakcyjne położenie tego 

obszaru w rejonie handlowo-usługowym ulicy 1 Maja.

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia zapytał czy radni mają dodatkowe 

pytania do przedstawionego projektu uchwały.
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do głosowania w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały.

Komisje Rady Miasta jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy ul. 1 Maja.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  w  sprawie  przyjęcia  Raportu  z  realizacji  Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2015-2016.

Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia  odczytał  projekt  uchwały  i  poprosił 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.

Pan Leszek Kawski oznajmił, że zgodnie z ustawą z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo 

ochrony środowiska organ wykonawczy gminy sporządza co dwa lata raport z wykonania 

programu ochrony środowiska, który przedstawia radzie gminy. W raporcie przedstawiono 

informacje  odpowiadające  zawartości  przyjętego  opracowania,  obrazując  zadania  i 

przedsięwzięcia,  które  były  zrealizowane,  są  rozpoczęte  lub  zakończone  w  ramach 

obowiązującego Programu, w okresie od 1 stycznia 2015 r. do 31 grudnia 2016 r.

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia zapytał czy radni mają dodatkowe 

pytania do przedstawionego projektu uchwały.
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do głosowania w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały.

Komisje Rady Miasta jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Miasto 

Wąbrzeźno na lata 2015-2016.

Projekt uchwały Rady Miasta zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej  Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2017-2030.

Projekt uchwały Rady Miasta zmieniający uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2017 

rok.

Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia  odczytał  powyższe  projekty uchwał  i 

poprosił Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.

Pan Leszek Kawski poinformowała, że proponowane zmiany dotyczące Wieloletniej 

Prognozy Finansowej oraz budżetu miasta na 2017 rok zostały podyktowane koniecznością 
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zabezpieczenia środków na pozyskanie dofinansowania z Unii Europejskiej na zadania, które 

zostaną rozpoczęte w roku 2017, a ich rozliczenie nastąpi w roku 2018.

Zmiany ujęte w planie dochodów dotyczą:

-  zmniejszenia  dotacji  na  realizację  zadań  zleconych  na  podstawie  decyzji  Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego o kwotę 10.319,00 zł,

 zwiększenia dochodów z tytułu odsetek bankowych o kwotę 7.000,00 zł,
 zwiększenia  dochodów  z  tytułu  opłat  od  czynności  cywilnoprawnych  o  kwotę 

26.000,00 zł w związku z wykonaniem planu na poziomie 110%,
   zwiększenia dochodów z tytułu odsetek od lokat bankowych o kwotę 4.000,00 zł,
   zwiększenia dochodów z tytułu wydatków z lat ubiegłych o kwotę 44.000,00 zł,
   zwiększenia  dochodów  z  tytułu  odszkodowania,  zwrotu  kosztów  zastępstwa 

procesowego o kwotę 15.000,00 zł,
   zmniejszenia dochodów ze sprzedaży mienia o kwotę 300.000,00 zł, w związku z 

aktualizacją przewidywanych wpływów,
   zmniejszenia  dochodów  z  tytułu  planowanych  wpływów  środków  unijnych  na 

realizację  zadania:  "Budowa  ścieżek  pieszo-rowerowych"  o  kwotę  614.694,00  zł 

zadanie będzie realizowane i finansowane w 2018 r.,
   zmniejszenia  dochodów  z  tytułu  planowanych  wpływów  środków  unijnych  na 

realizację zadania: "Przebudowa Amfiteatru" o kwotę 785.216,00 zł zadanie będzie 

realizowane i finansowane w 2018 r.,
   zmniejszenia  dochodów  unijnych  na  projekty  realizowane  przez  MOPS  po 

podpisaniu umowy na dofinansowanie,
   zmniejszenia dochodów o środki zaplanowane na projekt "Bezpieczne Wąbrzeźno" o 

kwotę 70.000,00 zł w związku z nie otrzymaniem dofinansowania,
   korekty środków planowanych w ramach dofinansowania na pomoc techniczną przy 

rewitalizacji,
   korekty między paragrafami w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej.

Zmiany ujęte w planie wydatków dotyczą:

 zmniejszenia wydatków na realizację zadań zleconych administracji rządowej o kwotę 

10.319,00 zł,  wydatki  na  wynagrodzenia  pracowników zajmujących  się  zadaniami 

zleconymi zabezpieczone zostały ze środków własnych,
 zmian w wydatkach Urzędu Miasta w związku z bieżącą realizacją budżetu w łącznej 

kwocie 10.316,24 zł,
 zmniejszenia  wydatków  dotyczących  ścieżek  pieszo-rowerowych  w  kwocie 

717.142,00 zł w związku z przesunięciem finansowania zadania na 2018 r.,
 zmniejszenia wydatków dotyczących przebudowy amfiteatru w kwocie 996.249,00 zł 

w związku z przesunięciem finansowania zadania na 2018 r.,
 zmniejszenia  wydatków  zabezpieczonych  na  realizację  projektu  "Bezpieczne 

Wąbrzeźno" o kwotę 70.000,00 zł, w związku z nieotrzymaniem dofinansowania,
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 zwiększenia  wydatków  Wydziału  GK  na  przeprowadzenie  audytu  dróg  o  kwotę 

41.000,00 zł, 
 zmniejszenia wydatków na zakup słupów reklamowych w związku ze zrealizowaniem 

zadania za kwotę niższą od planowanej o 12.000,00 zł,
 zwiększenia wydatków budżetowych o 500,00 zł na uzupełnienie udziału do spółki 

MZECWiK o kwotę 221,84 zł,
 przesunięcia między paragrafami wydatków w SP nr 3 o kwotę 244,00 zł,
 przesunięcia  między  paragrafami  wydatków  w  SP  nr  2  o  kwotę  5.000,00  zł  z 

przeznaczeniem na przebudowę bramy wjazdowej,
 przesunięcia  między  paragrafami  wydatków  Gimnazjum o  kwotę  12.000,00  zł  na 

organizację wyjazdów na zawody sportowe,
 przesunięcia między paragrafami wydatków MOPS w kwocie 500,00 zł oraz korekty 

w projektach realizowanych przez MOPS z udziałem środków unijnych po podpisaniu 

umowy,
 zwiększenia wydatków WCPTiIS o kwotę 2.081,00 zł pozyskaną przez jednostkę z 

oszczędności na energii  cieplnej oraz przesunięcia środków między paragrafami na 

wniosek Dyrektora,
 zwiększenia  wydatków  na  wynagrodzenia  pracowników  interwencyjnych 

wykonujących swoją pracę przy realizacji inwestycji o kwotę 45.000,00 zł,
 zwiększenia wydatków MZUK na realizację inwestycji o kwotę 41.316,00 zł,
 zwiększenia  wydatków  inwestycyjnych  o  kwotę  5.000,00  zł  z  przeznaczeniem na 

wykonanie dokumentacji dla drogi Cytrynowej i Truskawkowej,
 przesunięcia wydatków w Urzędzie Miasta w związku z bieżącą realizacją budżetu,
 przesunięcia z rezerwy celowej środków w kwocie 33.200,00 zł na realizację zadań 

zleconych stowarzyszeniom w ramach konkursu,
 zwiększenia wydatków na wynagrodzenia osób pracujących w ramach prac społeczno 

użytecznych w kwocie 13.000,00 zł,
 zwiększenia wydatków na energię zużytą do syren alarmowych o kwotę 2.900,00 zł,
 zwiększenia wydatków na ekwiwalenty, zwroty za okulary o kwotę 2.000,00 zł,
 zmniejszenia wydatków nie wykorzystanych w ramach projektu pomocy technicznej, 

w związku z zakończeniem zadania o kwotę 5.300,00 zł.

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia zapytał czy radni mają dodatkowe 

pytania do przedstawionego projektu uchwały.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do głosowania w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały.

Komisje Rady Miasta jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wąbrzeźno 

na lata 2017-2030.

Komisje Rady Miasta jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2017 rok.
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Ad 5

 Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

porządku posiedzenia: sprawy różne, wolne głosy i wnioski.

Pani Eleonora Orczykowska (radna Rady Miasta) złożyła do Burmistrza Wąbrzeźna 

następującą interpelację: 

- „Mieszkańcy ul. H. Sienkiewicza nr 5 klatka C zwracają się z prośbą zazielenienia skwerku 

wokół śmietnika położonego w obrębie bloku nr 5”,

- „Mieszkańcy bloku nr 5 przy ul. H. Sienkiewicza zwracają się z prośbą w sprawie wycięcia 

drzew owocowych rosnących między posesją położoną przy ul. Matejki i szczytem budynku 

mieszkalnego przy ul. H. Sienkiewicza 5”.

Pani Maja Zielińska (radna Rady Miasta) przekazał, że Burmistrz Miasta na początku 

naszego spotkania prosił radnych Rady Miasta aby byli przedstawicielami Urzędu Miasta i 

tłumaczyli  mieszkańcom  miasta  przyczyny  podejmowanych  różnego  rodzaju  decyzji  lub 

rozstrzygnięć. Następnie pani Maja Zielińska oznajmiła, że radni Rady Miasta powinni być 

wcześniej  informowani  o  niektórych  decyzjach  władz  miasta  zwłaszcza  istotnych  dla 

mieszkańców. Dodała, że dotyczy to przede wszystkim decyzji o zamknięciu plaży przy j. 

Zamkowym.  Zaznaczyła,  że  informację  o  zamknięci  w  sezonie  letnim  kąpieliska  przy  j. 

Zamkowym  uzyskała  od  mieszkańców  i  nie  wiedziała  co  ma  odpowiedzieć,  gdyż  nie 

wiedziała wcześniej o takiej decyzji. Przekazał, że była bardzo zaskoczona taką informacją w 

związku  z  powyższym  należy  o  takich  decyzjach  informować  radnych  wcześniej  np.  za 

pośrednictwem poczty e – mail. 

Pan Leszek Kawski oznajmił, że od długiego czasu informuje radnych Rady Miasta o 

planowanych inwestycjach na terenie „ Podzamcza ”. Dodał, że bardzo często wspominał iż w 

związku  z  planowaną  przebudową amfiteatru  łącznie  z  widownią  nie  będzie  realizowana 

inwestycja  w  ramach  budżetu  obywatelskiego  dotyczące  modernizacji  kąpieliska  przy  j. 

Zamkowym.

Pani  Maja  Zielińska  przekazała,  że  nie  ma  pretensji  do  Burmistrza  Wąbrzeźna  w 

kwestii  decyzji  o  zamknięciu  kąpieliska  przy  j.  Zamkowym.  Oświadczyła,  że  jest 

zbulwersowana  brakiem informacji  do  radnych  Rady Miasta  o  tak  ważnej  decyzji  władz 

miasta.  Dodał,  że  radni  o  tak  istotnej  decyzji  nie  powinni  dowiadywać  się  z  portali 

społecznościowych lecz bezpośrednio od Burmistrza Wąbrzeźna.

Pan  Radosław  Kędzia  zapytał  Burmistrza  Wąbrzeźna  czy  kąpielisko  przy  j. 

Zamkowym będzie zamknięty ? czy tylko niestrzeżone ?.
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Pan Leszek Kawski poinformował, że wypracowana marka Wąbrzeźna pn. „Przyjazne 

wody” nie odnoszą się wyłącznie do jezior położonych w obrębie gminy. Zaznaczył, że marka 

„Przyjazne wody” nie oznacza, że w Wąbrzeźnie będą najpiękniejsze w Polsce kąpieliska.

Następnie pan Leszek Kawski przekazał, że w zdecydowanej większości wpisy na portalach 

spolecznościowych dotyczących decyzji o niestrzeżonym kąpielisku pochodzą wyłącznie od 

tych samych osób, które mają polityczne przesłanki aby wyłącznie wszystko co się w mieści 

dzieje krytykować. 

Pan Leszek Kawski oświadczył, że kąpielisko przy j. Zamkowym nie będzie strzeżone 

przez ratownika ale nie oznacza to jego zamknięcia dla osób, które będą chciały latem tam 

przebywać. 

Pani Maja Zielińska przekazał, że jej intencją była prośba do Burmistrza Wąbrzeźna 

aby informował radnych Rady Miasta o tak istotnych decyzjach aby radni mogli ewentualnie 

wyjaśniać mieszkańcom powody takich działań.

Pan  Leszek  Kawski  przekazał,  że  kąpielisko  przy  j.  Zamkowym  będzie  nad 

utrzymywane w czystości i porządku przez Gminę Miasto Wąbrzeźno. Ponadto rozważa do 

czasu  rozpoczęcia  inwestycji  na  „Podzamczu”  zatrudnić  ratownika  aby  kąpielisko  było 

strzeżone. 

Pan  Janusz  Śmieszek  poprosił  Burmistrz  Wąbrzeźna  aby  rozważył  możliwość 

zatrudnienia  ratownika  na  kąpielisku  przy  j.  Zamkowym  do  czasu  rozpoczęcia  prac 

inwestycyjnych na „Podzamczu”. Zaznaczył, że w okresie letnim również zamknięta będzie 

Pływalnia Miejska.

Pan Zbigniew Markiewicz oznajmił, że zgadza się z radną Mają Zielińską w kwestii 

lepszego  i  szybszego  informowania  radnych  Rady  Miasta  o  tak  istotnych  decyzjach  w 

mieście. W związku z powyższym postulował aby w istotnych sprawach szybciej informować 

radnych Rady Miasta.

Następnie pan Zbigniew Markiewicz oznajmił, że marka „Przyjazne wody” jak najbardziej 

kojarzą  się  z  wąbrzeskimi  jeziorami  i  nie  można  w inny sposób tej  marki  rozumieć  lub 

postrzegać. Zaznaczył, że po raz pierwszy spotyka się z taką sytuacją kiedy kąpielisko będzie 

w  okresie  lata  niestrzeżone.  Dodał,  że  Burmistrz  Wąbrzeźna  powinien  rozważyć 

udostępnienie  mieszkańcom  miasta  plaży  z  ratownikiem  do  czasu  rozpoczęcia  prac 

inwestycyjnych na Podzamczu. Ponadto informację o niestrzeżonym kąpielisku w okresie lata 

Burmistrz Wąbrzeźna powinien przekazać na najbliższej sesji Rady Miasta.

Ad 6
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Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia podziękował wszystkim za udział 

w posiedzeniu wszystkich Komisji Rady Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta pan Radosław Kędzia wobec wyczerpania porządku 

posiedzenia zamknął obrady wszystkich Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno.

Protokołował :

Jarosław Niedbała.

Przewodniczący Rady

Radosław Kędzia
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